
 

 

De mensen vroegen Johannes:  

‘Wat moeten we dan doen?’  

Hij antwoordde:  

‘Wie twee stel onderkleren heeft,  

moet delen met wie er geen heeft,  

en wie eten heeft moet hetzelfde doen.’  

Er kwamen ook tollenaars  

om zich te laten dopen, en die vroegen hem:  

‘Meester, wat moeten wij doen?’  

Hij zei tegen hen:  

‘Vorder niet meer  

dan wat jullie is opgedragen.’  

Ook soldaten kwamen hem vragen:  

‘En wij, wat moeten wij doen?’  

Tegen hen zei hij:  

‘Jullie mogen niemand afpersen  

en je ook niet laten omkopen,  

neem genoegen met je soldij.’  

 

Het volk was vol verwachting,  

en allen vroegen zich af  

of Johannes misschien de messias was,  

maar Johannes zei tegen hen:  

‘Ik doop jullie met water,  

maar er komt iemand die meer vermag dan ik;  

ik ben zelfs niet goed genoeg  

om de riem van zijn sandalen los te maken.  

Hij zal jullie dopen met de heilige Geest  

en met vuur;  

hij houdt de wan in zijn hand  

om de dorsvloer te reinigen,  

het graan zal hij bijeenbrengen in zijn schuur  

en het kaf in onblusbaar vuur verbranden.’  

 

Op deze en andere wijze  

spoorde hij de mensen aan  

en verkondigde hij hun het goede nieuws. 
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‘Wat moeten we dan doen?’ De mensen 

rond Johannes de Doper hadden het 

begrepen: geloven is een werkwoord. 

Delen met wie tekort heeft. Eerlijk en 

rechtvaardig omgaan met mensen. Niet 

rijk worden ten koste van anderen. Leven 

in de ‘spiritualiteit van het genoeg’. Als ik 

genoeg heb, heb ik genoeg. Daar mag ik 

tevreden en dankbaar voor zijn. En als ik 

van het teveel kan delen, mag dat mij 

gelukkig maken. 

 

Johannes spoorde de mensen aan tot een 

ethisch en sociaal engagement: een 

leven van liefde, barmhartigheid, 

solidariteit en gerechtigheid. Wie zich liet 

dopen, trad toe tot de groep mensen die 

in die gezindheid wilde leven. Er was veel 

goede wil. Maar blijkbaar is dergelijk 

engagement heel moeilijk. 

 

Daarom verkondigde Johannes het 

goede nieuws, dat Jezus zou komen en 

dat Hij zou dopen met de heilige Geest en 

met vuur. Het volk keek vol verwachting uit 

naar de Messias. De Messias zou het volk 

leiden in de naam van God en volgens zijn  

bedoeling met mens en wereld. Niet 

Johannes is die Messias, maar wel Jezus. 

Jezus zal de mensen niet dopen in water. 

Hij zal hen wel onderdompelen in het vuur 

van de heilige Geest. Jezus zal de mensen 

‘onderdompelen in God’. 

 

Wanneer Lucas dit schrijft, weet hij 

natuurlijk hoe Jezus geleefd heeft en wat 

Hij betekend heeft. Lucas wil de lezers van 

zijn evangelie op weg zetten om te 

geloven in Jezus’ boodschap en om zijn 

woorden ook ‘te doen’. 

 

Daarom maakt de evangelist bij monde 

van Johannes duidelijk dat Jezus een 

belangrijk gelovig aspect toevoegt aan 

een menselijk sociaal engagement. 

 

Jezus laat mensen deel hebben aan de 

kracht van zijn Geest. Die Geest maakt 

hen/ons vaardig om samen te leven met 

mensen in liefde, barmhartigheid, 

solidariteit en gerechtigheid. 

 

Geloven is ‘te doen’. Het is Gods liefde 

concreet maken, Gods liefde laten ‘mens 

worden’. 

 

Jezus heeft dat niet alleen voorgeleefd. Hij 

maakt ons ook duidelijk dat Hij de kracht 

daartoe haalde in de verbondenheid met 

God. In die verbondenheid wil Hij ook ons 

onderdompelen. Zo doopt Hij ons met de 

heilige Geest en met vuur. 

  

Zo spoort Hij ons aan en verkondigt Hij ons 

het goede nieuws. 

 

Wanneer wij nu aan Johannes vragen 

‘Meester, wat moeten wij doen?’, dan 

vinden we ongetwijfeld concrete 

antwoorden in de wereld rondom ons. 

Armoede, onrecht, lijden en miserie zijn 

immers niet ver weg. Johannes zou ook 

vandaag zeggen: ‘Wie genoeg heeft, 

moet delen met wie er geen heeft, en wie 

eten heeft moet hetzelfde doen.’ en 

‘neem genoegen met wat je hebt.’  

 

Zo kunnen wij mensen voor mensen zijn in 

en met de kracht en het vuur van Gods 

Geest. 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

God,  

wij kijken uit naar de komst van Jezus, 

en naar zijn doop 

met de heilige Geest en met vuur. 

 

Moge die Geest 

ons wegen tonen 

om nabij te zijn bij mensen, 

voor wie het leven moeilijk is. 

 

Moge die Geest 

ons de kracht geven 

om te kiezen voor barmhartigheid, 

liefde en solidariteit. 

 

Moge dat vuur 

ons hart verwarmen,  

onze samenleving verbeteren 

en veel mensen gelukkig maken. 

 

Amen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Luc Maes 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tekening: Jésus Mafa 
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In het Licht 

van Gods Woord 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 
 
 
 

Het is te doen ! 
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